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    Všem jubilantům, kteří v říjnu oslaví 
své narozeniny, srdečně blahopřejeme:  
 

 
Josef Drobný   55 let 
Ladislav Kalánek  55 let 
 

„Moc není dána člověku 
k tomu, aby utlačoval  
slabého, nýbrž aby ho  

podporoval a pomáhal mu.“ 
John Ruskin 

 
V září se narodil Patrik Novotný. 

Rodičům gratulujeme! 
V září nás opustili pan Josef Jílek  

a pan Zdeněk Štěpánek. 
„Kdo v srdcích žije, neumírá“ 

František Hrubín 

Říjen, listopad 2016 
Popelnice: 7. 10., 21. 10., 4. 11. 
Plasty: 10. 10., 7. 11 
Papír: 27. 10.  
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SEBRANICKÉ 
NOVINY 

Z jednání ZO Volby do krajského zastupitelstva Společenská kronika 

Zveme občany  
na veřejné zasedání ZO,  

které se koná  
v pondělí 10. 10. 2016 v 19.00 hodin 

v zasedací místnosti Obecního úřadu. 
Lenka Karalová, starostka obce 

Veřejné zasedání dne 12. 9. 2016 
Přítomno bylo 7 členů ZO. 

ZO schválilo: 
- projektovou dokumentaci ze dne 
12. 9. 2016 s podmínkou současně okolí 
osázet  stromy v kombinaci s keři.  
- textovou část Opatření obecné povahy.  
- rozpočtové opatření č. 3 ve výši 
1.149.200 Kč  ve výdajích a příjmech.  
- výsledek výběrového řízení na opravu cesty 
na Pohoru. Stavbu provede DS Delta Lubná, 
se soutěženou cenou  649 862 Kč. 
- výsledek výběrového řízení na opravu 
chodníků na koupališti. Stavbu provede 
DS Delta Lubná se soutěženou cenou  
759 431 Kč. 
- podat žádost o dotaci na prohloubení vrtu 
za účelem zlepšení kvality vody pro občany 
ve Vysokém Lese. Obec Sebranice bude řešit 
smlouvu o dodávce pitné vody po výsledku 
dotace. 
- dohodu mezi obcí a manželi Šafářovými na 
závoz pozemku zeminou z „DOLCE“ 
- přidělení bytu - Andrea Tancošová  
- odprodej části pozemku p.č. 725 k.ú. Poho-
ra v obci Sebranice s tím, že žadatel zaplatí 
geometrický plán a vklad do katastru. Cena 
pozemku za cenu obvyklou v místě. 
- podání žádosti obnovy zeleně ve „Svahu 
pod židovnou“ a „Koupaliště cesta 
k Mikulášku“. Spoluúčast obce je 20%. 
- školský vzdělávací program MŠ pro rok 
2016/2017. 
ZO neschválilo: 
- přidělení bytu panu Milanu Burešovi.  

Lenka Karalová, starostka obce 

Pravidelný svoz odpadů 

Pozvánka 

Poděkování 

     Ve smyslu ust. § 25 odst. 3 písm. g) záko-
na č. 458/2000 Sb., v platném znění, si dovo-
lujeme upozornit vlastníky a uživatele pozem-
ků, přes něž vede nadzemní elektrické vedení 
distribuční soustavy provozované společností 
ČEZ Distribuce, a. s., nebo na něž zasahuje 
ochranné pásmo, na povinnost odstranění 
a okleštění stromoví a jiných porostů ohrožu-
jících bezpečné a spolehlivé provozování 
zařízení distribuční soustavy v majetku spo-
lečnosti ČEZ Distribuce, a.s. (dále jen zásah). 
     Zásah proveďte v období vegetačního 
klidu do 15. listopadu tohoto roku. 
     Zásah proveďte tak, aby byla zachová-
na nejmenší vzdálenost větví stromů a ji-
ných porostů od nadzemního vedení. 

ČEZ Distibuce, a.s. 

     Cvičení rodičů s dětmi bude probíhat 
každé úterý od 18.00 do 19.00 hod. na sále 
KD v Sebranicích, poprvé se sejdeme 
8. 11. 2016 
     Cvičení je určeno hlavně pro děti před-

školního věku, ale i děti z 1., 
2., 3. třídy budou vítány. 
Nutný je doprovod rodičů! 
S sebou: pití, přezůvky na 
sál, dobrou náladu! 

Těší se Jana Mokrejšová 

Cvičení rodičů a dětí 

     Děkujeme všem, kteří se podíleli na opra-
vě kapličky na Kněžství (oprava soch, vyma-
lování), jmenovitě manželům Aleně a Jiřímu 
Pohorským z Lubné, malíři panu Kopeckému 
z Lubné, paní Evě Vostřelové ze Sebranic 
a pracovníkům obce Sebranice, kteří provedli 
následný úklid.  

Lenka Karalová, starostka obce 

Volby do krajského zastupitelstva 

     Ve dnech 7. a 8. 10. 2016 se budou v naší 
obci konat volby do Zastupitelstva Pardu-
bického kraje. Volební místnost bude ote-
vřena v pátek 7. 10. od 14.00 do 22.00 hod. 
a v sobotu 8. 10. od 8.00 do 14.00 hod. 

Volební místností bude zasedací místnost 
obecního úřadu.      
     Vážení spoluobčané, kolem nás se vyrojily 
billboardy a další reklamy, které leckdy vyvo-
lávají mylný dojem, jako bychom v krajských 
volbách měli rozhodovat o důchodech, o soci-
álních dávkách, o uprchlických kvótách.  
     Není to pravda, to jsou kompetence parla-
mentu. To ale neznamená, že by tyto volby 
byly méně důležité. Naopak. Rozhoduje se 
v nich o tom, co každý den ovlivňuje kvalitu 
života každého z nás: po jaké silnici 
pojedeme do práce, na jaké střední škole 
budou studovat naše děti, jaké zdravotní péče 
se nám dostane, jak efektivně budou 
spolupracovat složky záchranného systému, 
pokud by to bylo potřeba.  
     To, jak je spravován kraj, se bezprostředně 
dotýká nás všech. Na vedení kraje záleží, zda 
budou krajské prostředky využívány 
spravedlivě, zda přinesou užitek i naší obci 
a nám všem.  
 
Jak správně volit? 
     Do úřadní obálky šedé barvy vloží volič 
jeden hlasovací lístek, na kterém může 
zakrouškováním pořadového čísla nejvýše 
u 4 kandidátů uvedených na témže 
lasovacím lístku vyznačit, kterému 
z kandidátů dává přednost. Hlas voliče je 
neplatný, je-li v úřadní obálce vloženo 
několik hlasovacích lístků.  

Lenka Karalová, starostka obce 

Upozornění ČEZ Distribuce, a.s. 
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Celostátní komise Vesnice roku 2016 

     Vážení sebraničtí občané, 
     všem děkuji za aktivní účast na reprezentaci naší obce při komisi 
celostátního kola Vesnice roku 2016, které v naší obci proběhlo 
31. srpna 2016.     

     Komise vyjela z Pohory od statku č.p. 1 (Sebranice 201). Průvodci 
Venuš (Václava Tmejová) a Marsík (Marek Karal) nás coby průvodci 
CK SEPOKATŘEVYSL (Sebranice-Pohora-Kaliště-Třemošná-
Vysoký Les) cestou autobusem s komisí a účastníky zájezdu prováze-
li vtipným, ale zároveň poučným komentářem. Bezpečně nás Sebra-
nicemi provezl řidič Martin Švec. 

     Po přivítání všech účastníků zájezdu jsme se Pohorou vydali na 
Vysoký Les. Cestou nám předseda Agro družstva Sebranice 
v krátkosti řekl něco o družstvu a jeho záměrech. Na Vysokém Lese 
se konala pouť. A jako na správné pouti jsme byli pohoštěni nepřeko-
natelnými sebranskými koláčky (hold všem těm, co je pekli) a dobrou 
slivovičkou z bio ovoce. Poutníci, otec Petr Zelinka a ministranti za 
zpívání mariánské písně šli od kaple sv. Anny ke Killerově kapli. 
Otec Petr udělil požehnání, krátce promluvil i Vojtěch Kmošek 
o nově vybudovaných kapličkách. Procesí se zpěvem se vrátilo zpět 
ke kapli sv. Anny. 
      Z lesa vyšli myslivci se psy. Komise se zajímala o psí miláčky 

a myslivci naopak o vysokou zvěř ve svém rajónu.   
     Po státní silnici s výkladem o našich všech alejích jsme se  vydali 
na Kaliště k Vostřelovým (Samba model), kde nám odborníci v tomto 
oboru, známí už po celém světě, předvedli ukázku létání svých mode-
lů a dali nám příležitost prohlédnout si získané trofeje.  

     Další zastávkou bylo bramborové pole u odbočky k Hornímu 
Újezdu. Komise přesedla do připraveného babosedu, dojela na pole. 
Uvítali je naši zahrádkáři v dobovém oblečení a zasvětili je do práce. 
Komisaři obdrželi motyčky, koše a kopali brambory. Za odměnu 
každý dostal domácí švestkovou buchtu, bramboráky (s láskou při-
pravené) a bylo jim nakopáno do pytle brambor.  

     Poté jsme zavítali do Světnice č.p. 8. I zde byli komisaři zapojeni 
do práce. Konkrétně zpracovávali len. Zpracování lnu se podařilo. 
Dostali pochvalu, nabídku na další připravované kursy tradičních 
řemesel a výborný chléb se sádlem přímo od paní domu – paní 
Kmoškové. 

     Vtipně, bezpečně a se zpěvem Venuš a Marsík převedli celý zá-
jezd přes silnici ke kostelu sv. Mikuláše. František Malý představil 
svá díla: nově instalovanou sochu sv. Anežky a sochu anděla, který 
slouží jako nástěnka.  
     Následoval 10minutový rozchod, během kterého komise mohla 
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Celostátní komise Vesnice roku 2016 

navštívit kostel, školu, knihovnu nebo Lamido. Před školou byla 
instalována výstavka fotografií, kterou si prohlížela nejen komise, ale 
i ti, kteří nás celou dobu podporovali a jezdili po stanovištích s námi. 
Bylo to velmi příjemné povzbuzení, děkuji.  

     Od kostela se všichni účastníci zájezdu přesunuli k faře, kde před 
klubem Stodola mladá sebranická kapela WXP zahrála 2 písně. Jed-
nou z písní byla velmi oblíbená skladba „Noční košile“. A noční 
košilku, ušitou v chráněné dílně Lamido, si každý z komisařů odvezl, 
a to s přáním: „Ať se účastníkům zájezdu zdá vše krásné o Sebrani-
cích“. 

     Prošli jsme farskou zahradou k fotbalovému hřišti. Zde již čekali 
fotbalisti různých věkových kategorií pod vedením svých trenérů. Na 
přeplněném hřišti předvedli, jak trénují, a po slavnostním výkopu, 
který provedla členka komise paní Tichá, dokonce ukázali, s jakou 
radostí se  hraje fotbal u nás v Sebranicích.  

   Autobusem jsme přejeli k Mikulášku, kde na louce předvedli svou 
práci hasiči. Opět byli do práce zapojeni členové komise. Soptíci si 
pěkně dirigovali účastníky, a bylo znát, kdo s hasiči pracuje a kdo 
držel hadici a proudnici poprvé v ruce. Ženy předvedli požární útok 
a musím pochválit, čas byl výborný. 
     Březovým hájkem všichni účastníci zájezdu prošli k restauraci 

„U Hastrmana“, odkud komisi a zastupitele odvezla stará dobrá 
AVIE k domu č.p. 108. Ostatní účastníci zájezdu odjeli autobusem ke 
kapličce na Pohoře, kde již probíhaly přípravy na masopust.  

     Na zahradě u domu č.p. 108 čekaly na komisi děti z včelařského 
kroužku s panem Křivkou, podiskutovali a předvedli svou činnost. 
Harmonikáři – pánové František Vopařil a Ladislav Klusoň zahráli 
a zazpívali, a to i na přání. Naši zahrádkáři skůpovali za pomoci před-
sedy Agro družstva a komisařky, která zastupovala ministerstvo ze-
mědělství, seno. (Děkuji touto cestou i za to, že pan Kovář nám seno 
před tím usušil a ponechal pro tuto příležitost na roháčích).  
     Komise opět nasedla do avie a vydala se na poslední část projížď-
ky po Sebranicích. Avie s komisí jela směrem ke kašně, dále po 
Hradčanech ke Korytům, přes Karlov, kolem MŠ a zpátky ke kaplič-
ce, kde již bylo připraveno poslední zastavení – Masopust.  
     Probíhá zde, jako každý rok před postní dobou, lidová veselice. 
Masopust s maskami a se zabíjačkovými dobrotami od Ondráčků. 
Prase visí na brdíčku (i když výtvarně zpracované našimi učitelkami 
z MŠ), komise si pochutnává, baví se společně s fašaňkovým staros-
tou a se všemi přítomnými maskami. K harmonikám se přidává kape-
la Jana Pohorského. Následuje poražení kobyly a rozloučení s komisí. 
Poslední foto a máváme komisi, přejeme jim šťastnou cestu do Opa-
vy, kam směřovali, a přejeme jim moudré rozhodování při jejich 
hodnocení. 

     Pivo, limonáda, ale i štamprlička jsou díky trpělivým a příjemným 
mladým pomocníkům u okénka moštárny vydávány až do nočních 
hodin. Velký dík  tomuto zázemí, které společně se zaměstnanci obce 
zvládlo nápor celého odpoledne. 
    Vážení, bylo to krásné, rychlé, dobře připravené a Vaší přítomností 
podporované odpoledne. Děkujeme všem, kteří se podíleli jakýmko-
liv způsobem na celém odpoledni dne D, ale už i na přípravách, úkli-
du po vsi a před Vašimi domy, výzdobě domů a i samotnému nacvi-
čování programu. Bez Vás by totiž nebylo možné celou akci takto 
úspěšně zrealizovat.  
     Našimi společnými silami se celá akce vydařila, a to na jedničku. 
A protože jsme dokázali sejít se v takto hojném počtu, zapojit se, užít 
si to a radovat se společně… tak tím už jsme to celé vyhráli i bez 
hodnocení komise. 

Lenka Karalová, starostka obce 
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Luhačovice 17. 9. 2016 Luhačovice 2016 

     Drazí, chci se podělit o své pocity, o přemíře krásné energie, která 
se sjela z celé republiky do Luhačovic. 
     Přípravy v každé obci, která zastupovala jednotlivý kraj, byly jako 
u nás v Sebranicích. Všichni dali do toho vše… Nikdo to nepodcenil 
a chtěl se pochlubit tím, co mohl nabídnout. 
     Atmosféra, po pátečním příjezdu do Luhačovic na radnici, byla 
rozpačitá (z jedné vesnice mohli být zástupci, max. 4 osoby dle poky-
nů MMR). Pokukování a v tu chvíli soutěživost se objevila. Ale…
Společné setkání ukázalo, že všichni jsme na jedné lodi, že každá 
vesnice je úžasná, má skvělé lidi, dobré nápady a není proč to nepřát 
zrovna jim. 
     Musím přiznat, že Všem jsem to přála jako i nám. Všichni nejlepší 
z krajů na to první místo v republice měli. Přirovnala bych to 
k fotbalovému zápasu: na skóre 1 : 1, ale na penalty Kašava, Prysk, 
Kozojídky. 
     Sebranice s koláčovou cenou jsou nezapomenutelné. Láska přeci 
prochází žaludkem. A krásně se mluvilo o nás na podiu „jako o Zemi 
krále Miroslava, kde se zpívá a dobře žije“ (Pyšná princezna). 

     Děkuji Vám, kteří plni lásky k Sebranicím jste ochotni věnovat 
svůj čas, své nápady, svůj um, krásnou energii lásky, předat to dál 
a podělit se. Motta z přihlášky: „Ten dělá to a ten zas tohle a všichni 
dohromady udělají moc…“ (Werich) se držme. Tvořme společně. 
Osvědčilo se, že táhnout za jeden provaz se vyplatí. A proč to dělat? 
No, to každý ví, aby se nám v Sebranicích dobře společně žilo. 
Děkuji Všem a jedeme dál…. 

S láskou a úctou k Vám všem 
Lenka, Vaše starostka 

Posvícenská zábava 

     Bezmála celoroční snaha prezentovat obec, jak v krajském kole 
soutěže Vesnice roku 2016, tak i v tom celostátním pomyslně vyvr-
cholila 17. 9. 2016 v Luhačovicích, kdy se v rámci prvního ročníku 
Jarmarku venkova vyhlašovala i soutěž Vesnice roku 2016.  
     Všechny vítězné obce z krajského kola se prezentovali pomocí 
stánků na luhačovické kolonádě u pramene Vincentka. Osobně si 
myslím, že Sebranice, v porovnání s ostatními obcemi, měli jednu 
z nejhezčích prezentací – mimo jiné se zde také prezentoval včelař-
ský kroužek pod vedením pana Křivky, který zde nabízel ochutnávku 
medu či medoviny, ale také řezbář pan Malý, který zde vystavoval 
ukázky svých prací. Na projití celého Jarmarku venkova jsme měli 
všichni dost času, ale na co se bezesporu všichni těšili, nastalo 
v 16:00. Tímto momentem bylo vyhlášení výsledků soutěže. Všichni 
jsme se shromáždili v kulturním domě Elektra a po představení všech 
vítězných obcí z krajských kol a úvodních slovech nastalo vyhlašová-
ní. Nikdo nic netušil, až když začali s vyhlašováním první ceny 
(Koláčková cena za nejlepší domácí koláče) a moderátoři vyhlásili 
SEBRANICE, všichni věděli, že s prázdnou domů opravdu nepojede-
me.  
     I když jsme nezískali titul Vesnice roku 2016, nevadí, už jenom to, 
že se naše obec díky zásluze všech, hlavně paní starostky, zastupitelů 
obce, všech sdružení a spolků, které se na prezentaci obce během 
návštěvy obou komisí podílely, dostaly až do velkého finále. Není 
důležité vyhrát, ale zúčastnit se, a osobně si myslím, že v tomto pří-
padě to platí do posledního slova. 

Vojtěch Motyčka 

     Rádi bychom poděkovali obci Sebranice, v čele s paní starostkou 
Lenkou Karalovou, za poskytnutí autobusu, který jsme využili 
k jednodennímu výletu na Moravu. Výlet jsme měli naplánován již 
od jara na sobotu 17. září, kdy jsme vyrazili směrem na Kunštát, aby-
chom navštívili zámeckou zahradu v Lysicích, hasičské muzeum 
v Oslavanech a nakonec vinný sklípek na Kraví hoře v Bořeticích. 
Výlet se vydařil, počasí nám přálo a budeme rádi vzpomínat na pří-
jemně prožitou sobotu s přáteli hasiči. 

Za SDH Sebranice Jana Ondráčková 

Poděkování SDH Sebranice 

Obec Sebranice Vás srdečně zve na 

POSVÍCENSKOU ZÁBAVU 
v sobotu 15. října 2016 od 20.00 hodin 
na sále kulturního domu v Sebranicích. 

Hraje kapela AURIS 
Vstupné 60 Kč 

Občerstvení zajištěno 

Stánek včelařů 
Foto: V. Motyčka 
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Nevyhráli jsme, no a co 

účastníky zájezdu my, přihlášení občané. Vyrazili jsme v 5 ráno. 
Zanedlouho jsme byli přivítáni pí Janou Svobodovou. Ta nás společ-
ně s Janem Gutveisem posilnila dobrými koláčky a slivovičkou 
(podšálky se nevracely). U benzínky mezi Olomoucí a Přerovem 
každý obdržel překrásný modrý dres se znakem obce a popisem Se-
branice Vesnice Pardubického kraje roku 2016. Jeli jsme dobře nala-
děni bezpečnou jízdou šoféra Martina Švece, za což mu patří též dík. 
Do Luhačovic, jednoho z nejkrásnějších koutů naší země, jsme přijeli 
kolem půl deváté. Vyrazili jsme směr kolonáda, kde se měl konat 
farmářský jarmark. Zanedlouho začalo drobně poprchávat, což se 
poté změnilo ve vydatný déšť. Jaká to proměna. Ještě den předtím se 
lidé u nás na koupališti koupali. Počasí však neporučíš. Toto byla 
jediná vada pěkného zájezdu. Na kolonádě již stály připraveny stánky 
vítězných vesnic krajských kol. Náš byl hned první při příchodu od 
centra. Říkali jsme si, že by tak mohla skončit i vlastní soutěž. 
U stánku nás přivítala paní starostka a hned jsme ochutnali výborné 
Ondráčkovo uzené a slivovičku. Krom uzenářských výrobků jsme se 
prezentovali výrobky včelaře Křivky, řezbáře Malého, firmy Pavlišo-
vých a jiných. Na jarmarku venkova vystavovalo všech 13 finalistů 
vesnice roku. Upoutali jak svými kroji, hlavně moravskými, výrobky 
i propagačními materiály.  
     Jihočeský kraj reprezentovali Cehnice (466 obyvatel) z okresu 
Strakonice. Kraj Olomoucký reprezentoval Hněvotín s počtem oby-
vatel 1 072. Kraj Zlínský pozdější vítěz Kašava s 910 obyvateli, které 
se nachází nedaleko Luhačovic – jaká to náhoda. Plzeňský kraj repre-
zentovaly Konstantinovy lázně (906 obyvatel) z okresu Tachov. Jiho-
moravský kraj Kozojídky (515 obyvatel) z okresu Hodonín. Z Kraje 
Vysočina Lípa (1 130 obyvatel) z okresu Havlíčkův Brod. Ústecký 
kraj Nové Sedlo (538 obyvatel) z okresu Louny. Liberecký kraj 
z okresu z okresu Praha-západ Česká Lípa obec Prysk s 490 obyvate-
li. Královéhradecký kraj obec Rudník (2 100 obyvatel) z okresu Trut-
nov. Středočeský kraj Uholíčky (770 obyvatel) z okresu Praha-západ. 
Karlovarský kraj obec Valy (460 obyvatel) z okresu Cheb. Morav-
skoslezský kraj Velké Hoštice (1 822 obyvatel) z okresu Opava 
a samozřejmě Pardubický kraj naše obec s 985 obyvateli. Celkem 
v republice soutěžilo 251 vesnic.  
     Vlastní vyhlášení mělo proběhnout před místním Společenským 
domem. Z důvodu nepříznivého počasí byla celá akce přemístěna do 
kulturního domu Elektra. Nervové vypětí a očekávání po folklorním 
představení začalo vrcholit po šestnácté hodině. Na pódium v dopro-
vodu krojované mládeže nastoupilo všech 13 starostů a starostek, 
vítězů krajských kol. Jako první z vyhodnocených byla jmenována 
naše obec. Za obrovského potlesku zcela zaplněného sálu jsme získali 
cenu za nejlepší koláče, čímž jsme porazili další zúčastněné. Bohužel 
mi v této chvíli proběhlo hlavou, že už další cenu nemůžeme získat. 
Stalo se tak. Cenu v internetovém hlasování získaly Velké Hoštice. 
Na třetím místě v hlavní soutěži skončily Kozojídky, druhé místo 
obsadila obec Prysk a vítězem se stala již zmiňovaná Kašava. Oceně-
no na vyhlášení bylo tedy 5 obcí. Mezi nimi tedy byla i naše obec, 
což je veliký úspěch. Celý soutěžní den se mezi vesnicemi nesl 
v přátelském duchu a docházelo i k výměně dresů. Hlavní cenu jsme 
nevyhráli ani druhé místo z roku 2000 nezopakovali. No a co. Uspěli 
jsme každopádně. Za to díky všem. 

Za účastníky zájezdu Josef Minář 

Všichni účastníci zájezdu; foto: V. Motyčka 

     Co jste nevyhráli. No přece celostátní kolo soutěže vesnice roku 
2016. No a co. Dokonale se podařilo zviditelnit naši obec Sebranice 
nejen na úrovni kraje, ale i celorepublikově. Nyní však postupně.     
     Určitě nebudu sám, kdo o této významné události, která se zapíše 
do dějin naší obce, bude psát. Soutěž jsem dosti prožíval (nebyl jsem 
určitě sám). Proto jsem se rozhodl taktéž podělit o své postřehy. 
Ve středu 31. 08. 2016 navštívila naši vesnici celostátní hodnotící 
komise. Na hodnocení měla vyčleněny 4 hodiny v rozmezí mezi 14.–
18. hodinou. Pro komisi byl připraven autobus na Pohoře u čísla po-
pisného 1, pod krycím názvem Účastníci zájezdu. Ta však přijela 
s 20minutovým zpožděním z druhé strany než měla, takže si část 
obce prohlédla sama. Po přivítání a přestoupení se pokračovalo směr 
Vysoký Les. Zde se konala pouť s tradičními koláči. Vše sledovali 
z lesa přicházející myslivci. Z Vysokého Lesa se pokračovalo na 
Kaliště, kde u firmy SAMBA model byly předvedeny překrásné mo-
dely. Dále se jelo na Sebranice k odbočce na Horní Újezd. Zde komi-
se ochutnala švestkové buchty a zkusila si postaru sklizeň brambor.  

     Poté autobus zamířil na Sebranice, kde si prohlédli překrásnou 
světnici v čísle popisném 8. Dále se šlo ke kostelu, kde měla komise 
desetiminutový rozchod, aby si prohlédla kostel, školu, knihovnu 
a fotografie ze života obce. Při této zastávce též instaloval František 
Malý právě dokončenou sochu svaté Anežky. Od kostela se prošlo 
farskou zahradou, kde zahrála skupina WxP, k fotbalovému hřišti. 
Tady již čekali mladí fotbalisté se svými dovednostmi. Ze hřiště se 
jelo ke koupališti, kde se na cvičné louce předvedli hasiči. Komise 
prošla březovým hájem kolem chlouby obce (koupaliště) k restauraci. 
Odtud se jelo k číslu popisnému 108, kde již zahrádkáři v dobových 
krojích sklízeli seno. Hráli zde harmonikáři a mladí včelaři obdarova-
li komisi medem. Pokračovalo se kolem třemošského rybníka, kde 
komisi zamával vyfiknutý vodník Česílko, směrem ke kapličce. Pro-
jelo se Hradčany přes Karlov kol mateřské školky zpět ke kapličce. 
Zde již vyhrávala muzika a čekali masky, které po starostčině povole-
ní zahájily lidovou veselici. Komisi bylo podáno občerstvení a předá-
ny dárky a před půl sedmou odjela z naší obce.  
     Ze strany obce a občanů bylo pro tuto prezentaci uděláno maxi-
mum. I když jsme nenabídli letecký pohled na ves, jako jedna oceně-
ná vesnice, ani v naší blízkosti nebydlí předsedkyně komise jako u té 
vítězné, snažili jsme se předvést to nejlepší. Dle mého názoru i v této 
soutěži hrá hlavní roli politika.  
     Ještě závěrem k popisu tohoto dne bych chtěl poděkovat (i když 
bývám čitateli těchto novin kritizován, že je to samé děkování), ale 
opravdu poděkování je v tomto případě na místě. Zaslouží si ho pře-
devším zastupitelstvo obce v čele se starostkou Lenkou Karalovou, 
organizátorkou Radkou Kučerovou za to, že se nebáli naši vesnici 
opět do soutěže Vesnice roku přihlásit, a za to, co se vše udělalo. 
Poděkování patří rovněž Vendule Tmějové, Marku Karalovi, farní-
kům, otci Zelinkovi, myslivcům, Vostřelovým, Agro družstvu Sebra-
nice, Kmoškovým, fotbalistům, hasičům, zahrádkářům, včelařům, 
harmonikářům, Spolku pro udržování lidových tradic, všem obča-
nům, kteří se zapojili i těm, kteří ne.  
     Vyhodnocení celostátní soutěže Vesnice roku 2016 se uskutečnilo 
v sobotu 17. 09. 2016 v Luhačovicích. Naše obec na tuto akci vypra-
vila autobus, který byl až na jedno místo obsazen. Takže jsme se stali 

Naši zahrádkáři v dobovém oblečení 
Foto: M. Čermák 
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Upozornění 

Třídění odpadů Okénko včelařského kroužku a soutěž o ceny 

Rozpis služeb zubní pohotovosti (soboty, neděle, svátky) 
Říjen, listopad 2016 

    8.–9. 10. MUDr. D. Švecová, Litomyšl, 461 613 663 
15.–16. 10. MUDr. I. Burešová, Litomyšl, 461 614 569 
22.–23. 10. MUDr. F. Zeman, Litomyšl, 461 613 827 
       28. 10. MUDr. M. Adamcová, Polička, 461 725 987 
29.–30. 10. MUDr. S. Adamec, Polička, 461 725 987 
    5.–6. 11. MUDr. T. Cacek, Trstěnice, 461 634 157 

     Čas plyne jako voda v potoce, děti již budou mít měsíc školy za 
sebou a u včeliček také pokročil čas k blížící se zimě. Včely máme 
nakrmeny, léčivo (tzv. gabóny) ze včel vyhnáno a matky, které bylo 
potřeba vyměnit, jsou také v úlech. 
A nyní pár otázek pro veřejnost: 
1) Z čeho je složeno medocukrové těsto? 
Odpověď: Medocukrové těsto je med s moučkovým cukrem. 
2) Co je to osiřelost včelstva? 
Odpověď: Osiřelost v úlu nastane, když se ztratí matka. 
3) V jakém zařízení se přidává nová matka do včelstva? 
Odpověď: Nová matka se přidává v přidávací klícce. 
4) Co je to trubčice? 
Odpověď: Trubčice je neoplozená matka. 
5) Jakým způsobem se desinfikuje úl?  
Odpověď: Nejčastěji se ožehne plamenem, nebo postřikem Sava. 
6) SOUTEŽNÍ: K čemu slouží medocukrové těsto? 
 
     Odpovědi zasílejte na obec@sebranice.cz nebo sdělte na tel.: 
461 745 133 nebo osobně na OÚ Sebranice do 20. 10. 2016. Autor 
první správné odpovědi bude odměněn. 
     Správná odpověď na soutěžní otázku z minulého čísla – Co se 
děje s medem, který je delší dobu uskladněn a ztuhne? V medu 
proběhne krystalizace (zkrystalizuje).  

Jiří Křivka 

Cvičení Kundalini jógy v Sebranicích 

     Vážení občané, 
     vzhledem k nově zavedenému systému třídění odpadů a svozu 
popelnic, kdy má každá domácnost přidělený čárový kód, můžeme 
zjistit, která domácnost stále ještě netřídí odpady (především plasty 
a papír) a vhazuje je do popelnic. Prosíme proto všechny občany, 
aby na tříděný odpad (papír, plasty) používali průhledné pytle, 
které jsou k dostání zdarma na obecním úřadě.  
     Na obecní úřad nám přišel dotaz, do jakého odpadu patří ruličky 
od toaletního papíru a plastové nádoby od rostlinného oleje. Ruličky 
od toaletního papíru, stejně jako papírové kapesníky, kuchyňské 
utěrky, dětské pleny apod. patří do popelnice, protože ruličky se 
vyrábí již z recyklovaného materiálu a dále už se nerecyklují. Co se 
týče plastových lahví od oleje, jsou dvě možnosti: 1) Buď láhev 
pečlivě vypláchnout vřelou vodou a jarem, v tomto případě může 
láhev přijít do plastu. 2) Pokud se Vám láhev nechce vymývat tak 
ji  hoďte do směsného odpadu, tedy do popelnice. Obojí je správ-
ně. 
     Dalším častým dotazem je, jak naložit s použitým fritovacím 
olejem. Použitý kuchyňský olej z domácností spadá do oblasti komu-
nálního odpadu. Je biologicky rozložitelný a jako takový je možné jej 
zkompostovat, budeme-li dodržovat určitá pravidla: zásadní je nelít 
olej do kompostu v tekuté formě a velkých objemech (mohlo by dojít 
ke kontaminaci půdy a spodních vod), nejlepší řešení je nechat olej 
nasáknout do přírodního sorbentu typu piliny, kartonový papír, 
ubrousky a tento materiál následně vložit do kompostu. Rozhodně 
není vhodné olej vylít do kanalizace. Po ochlazení odpadní vody 
v potrubí se tuky sráží a dochází tak k ucpání kanalizační sítě. 
     Pokud by měl kdokoliv další dotazy týkající se třídění odpadů, 
může se obrátit na obecní úřad, e-mail: obec@sebranice.cz.  

Za OÚ Sebranice Iva Jílková 

Podzimní výstava 

Kulturní komise obce Sebranice 
Vás zve na tradiční prodejní 

 
 
 
 

která se bude konat 
v sobotu 29. října 2016 od 10 do 17 hodin 
a v neděli 30. října 2016 od 8 do 17 hodin 

v kulturním domě v Sebranicích 
 

Budete mít možnost prohlédnout si, ale i nakoupit: 
- výpěstky místních zahrádkářů, 
- včelí produkty, kosmetiku, voskové výrobky, ochutnat 
teplou medovinu, 
- výstavu prací dětí ze základní školy, 
- sledovat zručnost řezbářů, 
- šikovnost našich žen: háčkované, ale i šité originální oděv-
ní doplňky, tašky, plstěné doplňky  
  i šperky, bytové doplňky, patchwork, jemné výšivky 
- výrobu medových perníků, 
- vánoční ozdoby dřevěné, korálkové i slámové, 
- keramiku užitkovou i dekorativní, 
- květinové vazby, dušičkové vazby, 
- dřevěné hračky a dekorativní krabičky, apod. 

 

V sobotu od 14 do 17 hodin a v neděli od 14 do 17 hodin 
budou pro děti k dispozici pracovní dílničky. 

Výstava bude doplněna o výstavu fotografií ze všech kol  
soutěže Vesnice roku,  

které jsme se letos zúčastnili. 
 Občerstvení zajištěno. 
Vstupné dobrovolné. 

Srdečně zvou pořadatelé. 

     Je mnoho typů jógy a všechny mají stejný cíl: dosáhnout jednoty 
mezi člověkem jako jedincem a Vesmírem.  Kundalini jóga k tomuto 
účelu používá kundalini energii, která je nám všem vrozená a je ulo-
žená v první čakře. Při cvičení proud této energie prostupuje skrze 
všech sedm základních čaker, tím je pročistí, otevře a vyrovná. Ná-
sledně se pak dostává do rovnováhy a harmonie naše fyzické tělo, 
psychické zdraví a duševní pohoda. 
     Cvičení Kundalini jógy obsahuje mnoho snadných pohybů, které 
jsou uspořádány do speciálních sestav zaměřených na určité stavy 
(např. proti bolestem zad, odstranění strachů, atd.). Fyzický pohyb je 
doprovázen různými typy dechu, hudbou, relaxačními a meditačními 
technikami. Praktikování kundalini jógy přináší do života rovnováhu, 
rozvíjí tělesné uvědomění a aktivuje vlastní léčivé síly. Pro svou jed-
noduchost a mimořádnou účinnost, je kundalini jóga vhodná pro 
každého. Je to jóga pro život, jaký je.  
     Přijďte si vyzkoušet tento typ jógy do prostoru sálu kulturního 
domu v Sebranicích. Do konce roku proběhne první setkání zaměřené 
na pročištění lymfy s názvem „Zázračná lymfa“. Cvičit budeme vždy 
sobotu dopoledne od 9:30 do 12:30. Další termíny jsou naplánované 
jedenkrát do měsíce. Tentokrát je cvičení zaměřené na detoxikaci 
organismu vhodnou pro jarní období.  
     Podrobnější informace naleznete na www.kundalinijoga.net nebo 
napište na vitkovah@email.cz.  

Těším se na Vás, Hana Vítková 
      
Vždy se bude začínat v 9.30 hod. a končit cca ve 12.30 hod.  
Cena za sobotní dopoledne: 300 Kč. 
Rozpis cvičení: 
5. 11. 2016 – cvičení na lymfu s názvem „Zázračná lymfa“ 
7. 1. 2017 – navazující cvičení na lymfu s názvem „Zázračná lymfa“ 
A další tři soboty budou věnované na detoxikaci organismu v předve-
likonočním čase: 
4. 2. 2017 – cvičení na detoxikaci organismu 
4. 3. 2017 – cvičení na detoxikaci organismu 
1. 4. 2017 – cvičení na detoxikaci organismu 
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LMK Litomyšl LMK Litomyšl 

OHLÉDNUTÍ ZA  SEZÓNOU,  ANEB JAK LÉTALI LITO-
MYŠLŠTÍ MODELÁŘI 

     Děti jdou do školy, léto končí, je čas zhodnotit uplynulou sezónu 
modelářů z našeho Litomyšlského klubu. Krátce se dá říct: Dařilo se. 
     Po tisících ujetých kilometrů po vlastech českých i po celé Evropě 
a nekonečné řadě prolétaných víkendů lze říci, cesty ani čas strávený  
na letišti při tréninku nebyly marné. 
     Letošní rok se tři nejlepší piloti účastnili Mistrovství světa ve 
Slovinsku. Soutěž to byla velmi náročná, ale pro český tým úspěšná. 
Češi obsadili krásné třetí místo. Český tým byl ve složení Jaroslav 
Vostřel (LMK Litomyšl), Jiří Duchaň (LMK Mariánské Lázně) 
a Martin Rajšner (LMK Králův Dvůr). Juniorský tým obsadil krásné 
páté místo. I pro juniory je to veliký úspěch, protože český juniorský 
tým je věkově nejmladší ze všech zúčastněných týmů. Členem junior-
ského týmu je i Jarda Vostřel nejmladší. 

     Jako již po pět let, i letos, druhý víkend v září, LMK Litomyšl 
uspořádal závěrečnou nominační soutěž rádiem řízených modelů 
kategorie F3J (termické větroně) na letišti v Poličce.  Soutěže s mezi-
národní účastí se zúčastnilo 41 pilotů. Kromě tradičně početné výpra-
vy ze Slovenska nás potěšil svojí účastí i soutěžící z USA. 
     Za tropického počasí tato soutěž proběhla bez problémů a k velké 
spokojenosti všech soutěžících. Obrovskou devizou je nekonečný 
prostor pro létání na pozemcích, které nám propůjčuje Agro družstvo 
Sebranice. 
     Abych nezapomněl na výsledky. Jako již tradičně zvítězil Jan 
Littva (Litteam Levice, Slovensko). Jako mistr a vicemistr světa tím 
jenom potvrdil svoje umění. Na druhém místě se umístil Jiří Duchaň 
(LMK Mariánské Lázně), třetí Pavel Hofer (LMK Dolní Lhota),  
čtvrtý Vítězslav Štěrba (LMK Heřmanův Městec), na pátém místě 
Luboš Pospíšil junior (LMK Česká Třebová), šesté místo obsadil 
Jaroslav Vostřel (LMK Litomyšl) a sedmé pořadí si vybojoval náš 
host z USA Ali Khani. 
V soutěži juniorů bylo pořadí 
1. Luboš Pospíšil (LMK Česká Třebová) 
2. Jan Bruner  (LMK Kutná Hora) 
3. Jaroslav Vostřel (LMK Litomyšl) 

     Po třech patnáctiminutových finálových letech bylo všech devět 
finalistů i jejich pomocníků doslova uvařeno. Slunečné počasí přálo 
až příliš. 
     Všichni soutěžící nám vyjádřili spokojenost s organizací soutěže  
a dali slib, že se za rok opět shledáme. Toto hodnocení je pro nás 
velmi příjemné, ale zavazující. 
     Chtěl bych touto cestou poděkovat Agro družstvu Sebranice, Měs-
tu Litomyšl, obci Sebranice za vynikající spolupráci a pomoc, Ae-
roklubu Polička za korektní dohodu ohledně letového prostoru a dal-
ším, kteří nám všem pomohli tuto akci uspořádat. Bez kolektivní 
součinnosti bychom nemohli tuto soutěž vůbec uspořádat. 

Letu zdar, 
Jaroslav Vostřel 

Mistrovství světa ve Slovinsku 

Na letišti v Poličce; foto: E. Vostřelová 2x 

     V neděli 28. 8. 2016 se U Tří kocourů na Pohoře konalo tradiční 
Rozloučení s prázdninami, které pořádá místní organizace KDU-ČSL 
Sebranice ve spolupráci s KDU-ČSL Lubná. Letos se toto setkání 
velmi vydařilo. Počasí přálo všem zúčastněným, sešlo se jich přibliž-
ně 120.  
     Jsme rádi, že se nám podařilo oslovit mnoho mladých a nadšených 
pomocníků, kteří připravili své disciplíny a celé odpoledne dohlíželi 
na plnění úkolů. Celkem si děti mohly vyzkoušet 15 disciplín. Po 
splnění si každý zúčastněný mohl upéct špekáček a na cestu domů 
dostal každý dáreček za svoji snahu. Velmi nás těší, že je to setkání 
všech generací. Je milé, že se každým rokem zvětšuje skupinka, která 
má své stanoviště pod lískovým keřem před domkem babičky Jílko-
vé. Odtud babičky a dědečkové fandí svým vnoučátkům. Při kávě, 
koláči a opečeném špekáčku se vždy vytvoří příjemná atmosféra.  
     Moc děkujeme všem štědrým sponzorům, díky kterým se tato akce 
mohla uskutečnit. Velký dík patří dárcům a firmám, kterými jsou: 
Okresní výbor KDU-ČSL, SKH Sebranice, Poličská stavební, AB-
PLAST, Bazény Atlantis Litomyšl, MUDr. Mareš a Stavební sdruže-
ní Boštík. Děkujeme J+J Vostřelovým z Kaliště a Janu Stříteskému 
za předvedení modelářského umění se svými modely letadel. Petru 
Vopařilovi patří dík za to, že nám už po několikáté zapůjčil svoji 
čtyřkolku, která je vždy velmi vyhledávanou atrakcí pro děti i dospě-
lé.  
     Věříme, že se příští rok na této akci zase setkáme. 

Kateřina Jílková 

Rozloučení s prázdninami 

Foto: archiv rodiny Jílkových 2x 
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SAN Vás zve 

Co se děje za dveřmi ZŠ? Co se děje za dveřmi ZŠ? 

Kurz povede Jiří a Lenka Kmoškovi 

Cena 500,- Kč 

V ceně je lektorné, materiál a drobné občerstvení. 
Dozvíte se o pěstování lnu a jeho sklízení, naučíte se ho zpracovávat a sami si 
upředete lněnou niť na přeslenu i kolovratu. 
Světnici č.p. 8 najdete v domě č.p. 8 v Sebranicích u Litomyšle naproti kostelu. 
Je to prostor bývalé prodejny smšeného zboží. 
Více o našem spolku na www.sebranice.cz/san. 
Objednávky na telefonu 604 590 474 nebo mailem cp8sebranice@seznam.cz 
Spolek archaických nadšenců, o.s., 569 62 Sebranice 8, IČ 22834672 

Spolek archaických nadšenců 
Vás srdečně zve na kurz 

Slavnostní zahájení školního roku  
za účasti hejtmana Martina Netolického 

     Nový školní rok 2016/2017 jsme zahájili tradičně v KD 
v Sebranicích za účasti zástupců obou obcí, místní fary, rady rodičů 
a Lubenských žen. Vzhledem k tomu, že obec Sebranice se stala Ves-
nicí roku Pardubického kraje, na slavnostní zahájení přijel i hejtman 
našeho kraje Martin Netolický. Slavnostní zahájení bylo uvedeno 
hymnou ČR v podání sboru Lubenika a probíhalo za účasti Východo-
české televize a Rádia Blaník. 

     Čtvrtek 1. září se stal historickým dnem pro 15 nových prvňáčků 
a samozřejmě i pro jejich rodiče. Ředitelka školy přivítala nejen prv-
ňáčky, ale i ostatní žáky a zaměstnance školy a popřála jim dobrý 
start do nového školního roku. O slovo se přihlásili též hosté. Násle-
doval slavnostní okamžik, kdy žáci 9. třídy na pódiu představili všem 
přítomným nové prvňáčky. Pan hejtman je obdaroval praktickým 
batůžkem na přezůvky, ve kterém děti nalezly rozvrhy hodin, vystři-
hovací písmenka, ale také předměty s reflexními prvky. Batůžky byly 
předány všem prvňáčkům našeho regionu v rámci prvního ročníku 
bezpečnostně-osvětové kampaně s názvem Hurá do školy! Také Lu-
benské ženy jako každoročně předaly novým školákům drobné dárky. 
     Po skončení programu v KD se noví prvňáčci se svými rodiči či 
prarodiči přesunuli do své třídy, kde je přivítala třídní učitelka 
Mgr. Hana Klusoňová. 
     Do školních lavic letos poprvé zasedlo 15 prvňáčků, 8 chlapců 
a 7 dívek, 9 z Lubné a 6 ze Sebranic: 

Lubná    Sebranice 
Bartoňová Zuzana   Calmis Elena 
Dřínovský Vojtěch   Čech Ladislav 
Gašparíková Andrea   Kovář Petr 
Jánová Eliška   Kysilková Adéla 
Klusoňová Lucie   Stříteský Tomáš 
Lehocký Tobiáš   Vomáčka Matyáš 
Novotný Matyáš 
Novotný Radim 
Zachová Natáli 

Keramická dílna v MŠ 

     Všichni si přejeme, aby nastávající školní rok byl úspěšný. Věřím, 
že při vzájemné spolupráci nás všech bude toto přání naplněno. Všem 
žákům přeji báječný a tvůrčí školní rok, během něhož poznají mnoho 
nového a zajímavého. Rodičům hodně trpělivosti, porozumění, někdy 
i pevné nervy. Pedagogům nadhled, shovívavost a hodně radosti 
z výsledků svých žáků. Ať se nám všem práce daří, jsme spokojeni 
a stále pozitivně naladěni.           Mgr. Jitka Kučerová, ředitelka školy 

Foto: L. Kozel 2x 

Foto: ZŠ 
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Kraj Smetany a Martinů Kraj Smetany a Martinů 

KD SEBRANICE 
7. 11. 2016 od 19.00 hod. 

Vstup: 70 Kč 
Předprodej vstupenek: 
Obecní úřad Sebranice, Sebranice 30 
Informační centrum Litomyšl, Smetanovo nám. 72 
Informační centrum Polička, Palackého nám. 160 
 Nejnovější FOTO & VIDEO PROJEKCE Kateřiny a Miloše 
MOTANI. 
Prozkoumáme úchvatnou brazilskou přírodu Pantanalu a Amazonie. 
Spatříme spousty zajímavých zvířat, vodopády Iguaçu, indiány, rodeo 
i fotbal. Horečku dengue vyléčíme sambou. Zažijeme nevšední pří-
běhy. 

Zveme Vás do Kraje Smetany a Martinů – říjen 2016 
Bystré 
1. 10. 2016 – Divadelní namlouvání aneb Možná přijde i Míla – 
Divadelní soubor VOFUK zve na neformální talkshow - od 
18.00 hod. v divadelním sále Sokolovny.  
15. 10. 2016 – Chorus Carolinus – Koncert pěvecko-
instrumentálního sdružení z Kladna, od 17.00 hod. v kostele sv. Jana 
Křtitele. 
16. 10. 2016 – Lotrando a Habiba – divadelní představení na moti-
vy Čapkovy Loupežnické pohádky v podání Ochotníků juniorů 
z Bystrého v Orlických horách, od 15:00 hod. v divadelním sále So-
kolovny. Předprodej vstupenek v IC Bystré. 
31. 10. 2016 – Beseda se Zbyňkem Fricem – beseda s hercem, zpě-
vákem a tanečníkem, Beseda, v rámci které pohovoří o své dosavadní 
kariéře a zazpívá několik písní, proběhne v pondělí 24. října od 
17 hod. v Tanečním sále ZUŠ Bystré (čp. 59). 
Dolní Újezd 
1. 10. 2016 – Jiřinkový ples 
Od 20 hod v sokolovně pořádají hasiči. Hraje Vepřo knedlo zelo, 
vstupné 60 Kč 
15. 10. 2016 – Posvícenská zábava 
Pořádají sokolové od 20 hod. v sokolovně. Hraje ROCK FAKTOR 
23. 10. 2016 – Divadlo: Pohádka o Chytrém Honzovi 
V sokolovně od 15 hod. hraje divdlo Vostřebal Benátky 
27. 10. – Lampionový průvod 
Vychází v 18 hod. od družstevní jídelny k památníku padlých v první 
svět. válce. 
Litomyšl 
5. 10. 2016 od 19.00 hod. – Recitál Davida Deyla – Smetanův dům  
7. 10. 2016 od 20.00 hod. – Mirai a Nebe – podzimní turné – Music 
Club Kotelna 
17. 10. 2016 od 19.00 hod. – Divadlo Sklep – Besídka 2016 
Oldřiš 
1. 10. 2016 Den žena – od 10 hod v Orlovně. Kosmetické ošetření, 
kadeřnice, pedikérky, relaxační a lymfatické masáže. Vstupenku si 
můžete zakoupit v předprodeji za 250 Kč po domluvě na tel. čísle 
604  463 447, 461 747 117 (OÚ Oldřiš).  Cena vstupenky na místě je 
280 Kč. V ceně vstupenky jsou všechny procedury zdarma. 
Polička 
1.–29. 10. 2016 – Zákrejsova Polička 2016 – 6. ročník nesoutěžní 
přehlídky divadelních ochotnických souborů v Tylově domě 
Do 6. 11. 2016 – Jaroslav Mareš – Fotografie – výstava fotografií 
poličského fotografa v Centru Bohuslava Martinů 
Do 6. 11. 2016 – Bohuslav Martinů a Brno – výstava v sálech Cent-
ra Bohuslava Martinů 
28.–29. 10. 2016 – Svojanovské stíny – Hrad Svojanov u Poličky - 
Záviš z Falkenštejna bude návštěvníkům vyprávět příběh tajemných 
duší hradu. Podvečerní a večerní prohlídky hradu Svojanova o tajem-
ných úkazech a událostech. 
Sebranice 
8. 10. 2016 – Václavské posezení – od 16.00 hodin v přísálí kulturní-
ho domu, zabijačkové dobroty, k poslechu či tanci zahrají místní 
harmonikáři. Pořádá SDH Sebranice. 
8. 10. 2016 – DEN PRAVĚKÝCH ŘEMESEL, zahrada domu 
č. p. 8 Sebranice¨– tavení bronzu, pečení chleba, tkaní. 9–17 hodin, 
pořádá Spolek archaických nadšenců, vstup volný 

14. 10. 2016 - KURZ ZPRACOVÁNÍ LNU, Sebranice Světnice 
č. p. 8, 14-19 hodin, pěstování lnu, zpracování, předení na vřetenech, 
cena 500 Kč, objednávky na tel. 604 590 474. 
15. 10. 2016 – Posvícenská zábava – od 20.00 hod. na sále kulturní-
ho domu, zahraje kapela AURIS, vstupné 60 Kč. Pořádá obec Sebra-
nice. 
29. 10. od 10.00 do 18.00 hod. a v neděli 30. 10. od 8.00 do 17.00 
hod. se na sále kulturního domu koná tradiční Podzimní výstava, při 
které si mohou návštěvníci koupit med, perníčky, květinové vazby na 
Dušičky, dřevěné výrobky, keramiku, šperky aj. K vidění bude výsta-
va ovoce a zeleniny. Občerstvení zajištěno, vstupné dobrovolné. 

Pozvánka do kina Sebranice 

Pozvánka 
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Co nového u malých hasičů? 

     V minulém příspěvku jsme vás informovali o akcích, které byly 
před námi, a nebylo jich málo. Máme je všechny úspěšně za sebou 
a moc rádi se s vámi podělíme o dojmy a výsledky.  
 
Stanování v Lezníku 
     V termínu 26. a 27. srpna nás čekala již tradiční akce – stanování 
v Lezníku. Vypravili jsme se s dětmi v pátek odpoledne, za krásného 
počasí, pěšky do Lezníka, kde nás na hasičském hřišti čekali naši 
kamarádi – lezničtí malí hasiči a jejich vedoucí. Pro děti byl připra-
ven závod požárnické všestrannosti, na který se děti vydaly hned po 
stavění stanů. Rozdělili jsme je do hlídek starší s mladšími a vytvořili 
jsme tak sedm smíšených hlídek, které mezi sebou soupeřily ve střel-
bě ze vzduchovky, zdravovědě, vázání uzlů, znalostech topografie, 
požární ochrany a překonávání vodorovně zavěšeného lana. Po změ-
ření času a přičtení trestných bodů jsme znali vítěze. Závod vyhrála 
hlídka z Lezníka, ale hned na druhém místě se umístila hlídka ze 
Sebranic – Péťa Kárský, Jirka Vomočil, Matoušek Votřel, Tomáš 
Votřel a Adam Kopecký. Měli jsme radost, že si kluci tak dobře pora-
dili se všemi úkoly a ještě jednou jim blahopřejeme. Všechny děti 
bojovaly s velkým nasazením, a i když jim to nevyneslo „medailové“ 
pozice, určitě si závod užily a vyzkoušely si svoje znalosti a doved-
nosti před oficiálním závodem, který se koná v sobotu 22. října 
v Mladějově.  
     Večer po závodě byl pro děti připravený táborák a opékání buřtů 
a nakonec promítání pohádky. A pak už „jen“ uložit děti do stanů, 
aby se dobře vyspaly a načerpaly síly na druhý den… V sobotu ráno 
si děti daly rozcvičku a po snídani jsme se všichni začali připravovat 
na požární útoky. Za Sebranice soutěžila tři družstva mladších žáků 
a jedno družstvo starších. Za Lezník to bylo jedno družstvo mladších 
a jedno družstvo starších. Děti měly na útoku dva pokusy, tak jako na 
závodech. Za naše nejmladší družstvo běželi Jindra Nagy (5 let) 
a Martinka Ondráčková (6 let) úplně poprvé a svého úkolu proudařů 
se zhostili na výbornou!  
     S požárními útoky nám pěkně uběhlo dopoledne a všichni jsme se 
těšili na oběd ze sebranické jídelny – výborné řízečky. Po obědě měly 
děti ještě kupodivu sílu na zápas ve fotbale Lezník vs. Sebranice. 
Štěstí přálo, stejně jako loni, domácímu týmu, a tak pohár pro vítěze 
zůstal na Lezníku. V požárních útocích zvítězilo za mladší žáky druž-
stvo Sebranice „A“ – naši nejstarší v této kategorii, a v kategorii star-
ších žáků vyhrál Lezník. 
     A byl tu konec. Výsledky byly vyhlášeny, ceny předány, vše sně-
deno… Co tedy říci závěrem? Při tomto setkání vlastně vůbec nejde 
o to, kdo vyhraje. Děti mají z umístění samozřejmě radost, ale mno-
hem větší radost mají ze společně stráveného času s kamarády, užijí 
si legraci, lépe se poznají. Velmi si ceníme tohoto přátelství 
s leznickými hasiči a děkujeme jim za skvělou organizaci a zajištění 
této akce a těšíme se opět na příští rok!  

Kamenec u Poličky, 3. září 2016 
     V sobotu 3. září jsme se s naším sebranickým „áčkem“ vydali na 
závod okresní ligy Svitavska a Kameneckou šedesátku do blízkého 
Kamence u Poličky. Denča Čechová, Tom Ondráček, Jirka Vomočil, 
Vojta Nagy, Anička Kopecká a Péťa Kárský jsou hasiči, kteří letos 
končí v kategorii mladších žáků. Od podzimního závodu požárnické 

všestrannosti již bu-
dou běhat za starší 
žáky, a tak jsme chtěli 
ještě využít poslední 
příležitost, kdy si 
mohli v kategorii 
mladších žáků zaběh-
nout přebor jednotliv-
ců, který se běhal 
právě v Kamenci. 
Závodit s námi jela 
ještě Zuzka Lipavská 
a Ilonka Vítová, 
a místo Denči, která 
v tento termín nemoh-
la, jel Pepča Nagy. 
Kamenecká šedesátka 
je vyhlášeným závo-
dem s dlouhou tradicí 
a účastní se ho mnoho 
závodníků, i z jiných 
okresů. Za mladší 
chlapce závodilo cel-
kem 54 závodníků. 
V obrovské konkuren-
ci se podařilo Péťovi 
Kárskému a Vojtovi 

Nagyovi umístit se do 10. místa. Je to veliký úspěch a důležité je 
srovnání – Vojta s časem 17,94 s v Moravské Třebové zvítězil a tady 
zaběhl lepší čas 17,33 s, který stačil na 9. místo. Stejně tak Péťa, 
který s časem 16,97 s zvítězil v Poličce, v Kamenci s časem 16,85 s 
obsadil 8. místo. První tři místa obsadili závodníci z jiných okresů 
s časy do 15 s. Z okresu Svitavy byl před našimi kluky pouze jeden 
závodník, ze Sádku, na 5. místě. Jirka Vomočil a Tom Ondráček šli 
s výkonem také dopředu, oproti předchozím závodům. Jirka s časem 
19,98 s obsadil krásné 16. místo a Tom s časem 22,32 s skončil na 
místě 28.  
     Za mladší dívky závodilo 55 závodnic a byla tu, stejně jako 
u chlapců, veliká konkurence. Nejlépe se umístila Anička Kopecká, 
která v jednotlivcích závodila poprvé. Obsadila krásné 23. místo 
s časem 21,86 s. Ilonka Vítová šla s výkonem znatelně dopředu 
a s časem 22,88s jí to vyneslo pěkné 28. místo. Zuzka Lipavská, která 
běžela závodně jednotlivce také poprvé, nebyla rozhodně pozadu a s 
časem 24,02 s obsadila 29. místo. Myslím, že pro naše děvčata je to 
na začátek opravdu pěkné umístění a mají velkou šanci se příští rok 
více prosadit. Jen pro Aničku to bude o mnoho těžší, protože bude již 
závodit za starší dívky. Ale když se spojí nadšení a chuť bojovat 
s poctivými tréninky, věřím, že to přinese pěkné výsledky. A totéž 
platí i u našich kluků.  
     V Kamenci se nesoutěžilo jen v jednotlivcích, ale samozřejmě 
také v požárním útoku a štafetě 4x60 m (zde vzhledem k dráze 
4x50 m). Naše první štafeta složená z kluků měla malý karambol, 
který se projevil na výsledném čase. A tak druhá štafeta, kde závodila 
děvčata spolu s Vojtou, měla za úkol vše napravit. A že se to poved-
lo! Výsledný čas 47,27 s a třetí místo! Nicméně, po požárních úto-
cích, které nevyšly tak, jak bychom si představovali, naše nadšení 
mírně opadlo. Pořadí u obou disciplín se totiž sčítá, a tak 12. místo na 
útoku a 3. místo ze štafety se rovnalo 15, a to nám vyneslo 6. místo 
z celkového počtu 26 družstev. Čas prvního útoku byl 23,51 s, na 
rozjezd dobré, ale naše áčko umí jednadvacet, říkali jsme si. Druhý 
pokus vypadal opravdu nadějně, ale rozpojená hadice to zařídila po 
svém. Chybami se člověk učí, co naplat… 
     Z Kamence jsme odjížděli o půl osmé večer. Strávili jsme tam 
opravdu celou sobotu, ale myslím, že to stálo za to.  
 
Naše áčko umí i osmnáct 
     To, že naše áčko umí i osmnáct vteřin na požárním útoku, jsme 
zjistili v sobotu 10. září na závodu okresní ligy Svitavska v Sádku. 
Tentokrát jsme jeli závodit se všemi družstvy a věřili jsme, že i ti 
nejmenší si své místo vybojují. 
     Na startovní listině mladších žáků jsme měli 7., 10. a 13. příčku. 
Tedy hodně po sobě, takže jsme se my, vedoucí, dost zapotili. Ale na 

Na startu ZPV v Lezníku 

V Kamenci před požárním útokem 
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Co nového u malých hasičů? Co nového u malých hasičů? 

tu „honičku“ jsme brzy zapomněli díky povedeným útokům všech tří 
družstev. Áčku se povedl zatím nejlepší útok, při prvním pokusu dali 
18,84 s! Druhý pokus byl malinko pomalejší, a tak se počítal čas 
první. Béčko se nenechalo zahanbit a zaběhlo krásný čas 23,36 s. 
Druhý pokus měli také pomalejší. Opačný scénář platil u našich nej-
menších. První čas našeho céčka byl 50,24 s, ovšem po skvěle zvlád-
nutých problémech, a druhý pokus již bezproblémový s časem 
37,63 s. Měli jsme velikou radost, protože toto družstvo trénuje krát-
ce a věkové složení je od 5 do 8 let. Jsou to naši malí šikulové – před-
školáci Martinka Ondráčková a Jindříšek Nagy a školáci Daník Volf, 
Maty Večeře, Adámek Peška, Matýsek Vomočil a Josífek Vopařil. 

     Po útocích jsme se v dobré náladě, a s umístěním na 5., 15. 
a 19. místě, přemístili na závodní dráhu štafety 4x60 m. Áčku se prv-
ní štafeta nepovedla. Kvůli špatné předávce, řekněme školácké chybě, 
kluci skončili s neplatným pokusem. Takže nastoupila opět děvčata 
spolu s Vojtou Nagyem, aby zachránila situaci. Povedlo se, i když 
výsledný čas 58,77 s stačil až na 7. místo. První štafeta béčka zaběhla 
pěkný čas 68,86 s, který se jim i počítal a vynesl místo 13. Naši ben-
jamínci měli pouze jednu štafetu, a byl to bohužel neplatný pokus. 
Neměli si to jak opravit, tak to bylo místo poslední. Ale nevadí, důle-
žité bylo, že si to naostro vyzkoušeli.  

     Stejně jako v Kamenci se umístění na obou disciplínách sčítalo, 
takže jsme v konečném pořadí, z celkového počtu 19 družstev mlad-
ších žáků, obsadili tato místa: 
5. místo – Sebranice A 
15. místo – Sebranice B 
19. místo – Sebranice C 
     Umístění pěkné, ale dovolím si říci, že nám ty medaile o malý 
kousek utekly… Avšak chybami se člověk učí, jak již bylo řečeno, 
a při lidském počínání bychom neměli zapomínat na pokoru. Věřím, 
že když vytrváme a budeme vděčni za každý, byť jen malý, krůček na 
cestě k úspěchu, zažijeme také někdy pocit, kdy nás bude na hrudi 
hřát ten malý lesklý kousek kovu.  
     Naštěstí ale všichni dobře víme, že činnost s malými hasiči není 
jen o trénování a závodění. Při celoroční činnosti se snažíme vycho-

Naši nejmenší proudaři na útoku v Sádku 

Na nástupu v Sádku 

Květná, sobota 24. září 
     Chladnější, ale slunečné počasí, značná nervozita. A není divu – 
v Květné se koná jedenáctý, tedy letos poslední závod Okresní ligy 
Svitavska v požárním útoku. Pro řadu týmů je to příležitost, jak svým 
dnešním výkonem obhájit nebo vylepšit své umístění v celkovém 
hodnocení OLS. 
     Ze Sebranic tentokrát vyrážejí dva týmy hasiček. Pro nás je to 
letos teprve pátý závod, takže naděje na umístění v OLS nemáme, ale 
jedeme si prostě zazávodit a poměřit síly s ostatními. Za zraněnou 
Nikolu Glänznerovou nastupuje v družstvu A naše nová posila Lenka 
Jiskrová, v družstvu B osvědčená Lýdie Nagyová. 
     Jsou tu první starty, první časy. Bohužel zdaleka ne všem se dnes 
daří, terče ne a ne padat rychleji, rozhodčí je dokonce v průběhu zá-
vodu kontrolují, ale zdá se, že na vině je nevyzpytatelný boční vítr. 
Odpoledne přicházejí na řadu ženy, jako třetí v pořadí naše družstvo 
A (mladší děvčata). Rychlý start i výběh ze základny, ale povoluje 
spoj na béčkách, proud je tak silný, že se nedaří je znovu spojit a tak 
děvčata končí s neplatným pokusem. Škoda, ale není moc času, rych-
le balíme hadice a připravuje se družstvo B. Vydařený start, voda jde 
dopředu, levý terč „sestřelen“ v čase 21,36 s, ale ten pravý ne a ne 
spadnout; výsledný čas 24,02 s nás posouvá na 13. příčku. Mohlo to 
být lepší, ale jsme rády, že je to za námi. 
     Analyzujeme, přemýšlíme, co bude dál. Letošní soutěžní sezóna 
končí, ale další začne už za pár měsíců. Doufáme, že nám do jara 
vydrží nezbytné zdraví a elán, ale i vytrvalost a ochota obětovat po-
žárnímu sportu něco navíc. 
     Za obě družstva připojuji poděkování: 
- všem, kteří nám jakkoli pomáhají při tréninku, dopravě, údržbě 
techniky a dalších nepostradatelných činnostech, 
- Alžbětě Klusoňové za ochotu, trpělivost a čas, které nám věnuje, 
- a především Mirkovi Kopeckému za ochotu, trpělivost, desítky 
hodin času, který věnuje naší přípravě, účasti na závodech, údržbě 
techniky atd.; bez jeho práce bychom letošní sezónu vůbec nezvládly 

Za sebranické hasičky Jana Vomočilová 

Družstva žen na soutěži v Květné 
Sebranice A (klečící dole) – zleva: Lenka Jiskrová, Markéta Kopecká, Eliška 
Kotoučková, trenérka Alžběta Klusoňová, Anna Drobná, Kateřina Jílková, 
Martina Vomáčková (chybí Nikola Glänznerová a Anna Kopecká) 
Sebranice B (stojící) – zleva: trenér Miroslav Kopecký, Radka Večeřová, 
Jana Jílková, Lydie Nagyová, Jana Kopecká, Kamila Trávníčková, Jana 
Vomočilová 
Foto: SDH 5x 

Sebranické hasičky 

vat s dětí nastupující generaci hasičů, kteří v sobě ponesou zodpověd-
nost a morální zásady a budou se je snažit předávat dál a dál.  
     Závěrem bych chtěla poděkovat všem, kteří nám pomáhají, rodi-
čům dětí a také našim sponzorům. Bez Vás by se nám těžko pracova-
lo. Díky!  
     Příště se s vámi podělíme o dojmy a výsledky z posledního závo-
du okresní ligy Svitavska, který se koná v sobotu 1. října 
v Mladějově. Pojedeme závodit s naším „áčkem“, tak nám držte pěsti.  

Jana Ondráčková 
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Inzerce Veřejné bruslení 

     Na svátek ve čtvrtek 17. listo-
padu od 10.15 do 11.45 hod. zajis-
tila Kulturní komise obce Sebranice 
zimní stadion v Poličce. Jsou zváni 
všichni, kdo mají rádi tento sport 
a o svátku nechtějí být doma.  
     Jsou domluveny k zapůjčení 
hrazdičky pro malé děti pro učení 
a stabilitu bruslení, kužele na oddě-
lení zóny, branky a jejich ukotvení 
pro účel hraní hokeje v šíři 
ca. 1/3 plochy (zájemci – hokejky 
a puky s sebou), broušení bruslí (za 
poplatek 20 Kč/pár). Dále šatny 
a možnost využití sprch.  
     Doprava vlastní, vstup všem 
zdarma. 

Za kulturní komisi  
Jana Svobodová 


